

လျှောက်ဆို

GO FORWARD

ပျာကညီဘျာထံခဝ္ဂရှာန်အတၢ်ပရာ

အီးကထိဘၢန် ၂၀၂၀

ယွၢ်စံးဘၣ်စီမံၤရှုနကိး
ထီၣ်ယၢဘၣ်မနုၤလဲၣ်.
စံးဘၣ်ပှၤအံၣ်စရလးစိ
ဒ်သိးကလဲၤတၢ်ဆူညါ
တက့ၢ်. ၂၆.၁၄.၁၅.



“ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်တၢ်အိၣ်ဘျာန်မ့ၢ်နီၤ” အီးကထိဘၢန် (၄)သိ

ပွားကညီဘွားထံခဝတ္တုန် ၂၀၂၀ နံနက်တော်တော်ထူ
လာထိုင်ပွဲ၊ ထိုင်လာ တက်ဟံးန့ၣ်ခွဲးယပ် ဒီးမလောပွဲ၊ မုဒါ
 ၅မိၤ ၁၄:၂, ထီဟာန် ၁၅:၁၆, ထီရှူ ၁၈-၃, မးသံ ၂၈:၁၈-၂၀



အဲဒီးထာန်တက်ကွဲး

“လာအဝဲဒုန်အပူ၊ ပအိန်ဒီးတက်ပွားကွဲးပွားကွဲးလောအသွံၣ် တ်ပုဂံပတက်ကမုန်, ဒ်အဘျူးထူးအဖိုင်တီၤအသိး, လောအမလ အထိုင်ဝဲလောပကီၤ, လောတက်ကုန်သ့ဒီးတက်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်တက်အပူလီၤ.” (အးဖူးစူး ၁၈-၇)

တလါအံၤပဘာ်သ့ၣ်နီၣ်ထိုင်ကွဲး ယွၤအတက်အဲၣ်ဒီဖျါခရံၣ်အတက်ပွားကွဲးပွားကွဲးလောအသွံၣ်စီဆုံ, ခရံၣ်တုၣ်တက်လောပဝဲပုဟီၣ် သိၣ်ဖိအကီၤန့ၣ်လီၤ. ပဝဲခရံၣ်တက်အိၣ်ဖိုင်တဖၣ် ပမာဝဲတက်အိၣ်ကိၣ်အိစပံးထံ, ဒ်ခရံၣ်မလီၤပုၤအသိး မ့ၢ်တက်သ့ၣ်နီၣ်ထိုင်ခရံၣ်ဒီး တက်ရူလီၤဘာ်ထွဲလီၤပသး လောခရံၣ်အပူန့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ မ့ၢ်လောဟီၣ်သိၣ် ဘာ်ကွဲးဆာၣ်မံၣ်တက်ဆူးတက်ဆါအယံ, အါတက့ၢ် ပဝဲခရံၣ်တက်အိၣ်ဖိုင်တဖၣ် ပတမာဘာ်တက်ရူလီၤလောတက်အိၣ်ကိၣ်အိစပံးထံ ဖဲ ဟီၣ်သိၣ်ဒီဖျါခရံၣ်တက်အိၣ်ဘုၣ်အမုၢ်နံၣ်ဘာ်. ဘာ်ဆၣ် ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ပုၤတက်ခွဲးတက်ယံလီၤဆီကိးဆါကိးကတီၢ်ဒီးလောပကသ့ၣ်နီၣ်အံၤ, ရူလီၤပသးဒီးအံၤ, ကတီၢ်တက်ဒီး အံၤဒီးယုသကွံၢ် ကညးဘာ်တက်ဆူအအိၣ်လောတက်သဘျူပူလီၤ.

နီၣ်သးအတက်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါလောခရံၣ်အပူ ပယုထံၣ်န့ၣ်အံၤသ့ ကိးမုၢ်နံၣ်လောပတက်အိၣ်မူအပူလီၤ. တက်ဘျူးတက်ဖိုင် ဟဲဒီဖျါလောတက်န့ၣ်အပူန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါသ့ဝဲအယံ, ပမ့ၢ်တရူလီၤဘာ်ပသးလောမံၣ်သကိးမံၣ်လောရံၣ်ပူဘာ်ဆၣ်, ပသ့ၣ်ညါနီၣ်သးတက် လုၢ်ဟံၣ်အိၣ်ဒီးပုၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဒီးန့ၣ်ဘာ်ယွၤအတက်တုၣ်လီၤပုၤဒ်အက့ၢ်အဂီၤဒုၣ်ဝဲအသိး ဒီးပနီၣ်အံၤ မ့ၢ်ယွၤတက်လုၢ်ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပဝဲနီၣ်တက့ၢ်ဘာ်တက့ၢ် လောဆါကတီၢ်အံၤအပူ ဖဲပအိၣ်ဘာ်အလီၤန့ၣ် မံၣ်ပကသ့ၣ်နီၣ်ထိုင်ယွၤတက်အဲၣ်ဒီဖျါခရံၣ် ပွားကွဲးပုၤ ဒီး ပဒီးန့ၣ်တက်ဆိၣ်ဂုၤလောဖိအလီၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပကတီၢ်ထိုင်ကွဲး ပမုၢ်နံၣ်လောယွၤဟ့ၣ်ပုၤ, အဘျူးအဖိုင် အတက်အဲၣ်လောပဒီးန့ၣ်ဘာ်ကိး နံၣ်ဒီး ဒီးရူဒီးအံၤ, မလောကပီၤအံၤထီၣ်တက့ၢ်.

“မံၣ်တက်ယုတက်ဖိးဒီးတက်အဲၣ်တက်ကွဲးအိၣ်ဒီးတက်န့ၣ်ဟဲလောပံၤယွၤ, ဒီးကစၢ်ယုၣ်ရူၤခရံၣ်န့ၣ်, ဘာ်ပဒီပုၤဝဲန့ၣ်တက့ၢ်.” (အးဖူးစူး ၆: ၂၃)



နိဗ္ဗိတိအတတ်ကျွေး

မိုးလယွေအတတ်အိဉ်ဒီး အတတ်သးအိဉ်ပုအယိ ပတတုအဆူ တတ်ဟးကုတ်ဟးဂီၤဘဉ် ပပုၤဒီးယွေအတတ်ဆိဉ်ဂုၤဆိဉ်ဝါအသိလၢတနံၤဘဉ် တနံၤအဂီၢ် တုၤလၢလါအိးကထိဘဉ်လံအယိ အလီၢ်အိဉ်လၢ ပကဘဉ်စံး ဘျးစံးထီဉ်ပတြၢယွေန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါအိးကထိဘဉ်အပူၤအံၤ ပအိဉ်ဒီးမုၢ်နံၤလီၤဆီလၢအမုၢ် “ဟီဉ်ဒိဉ်ဒီဘဉ်” ဘျးအမုၢ်နံၤန့ၣ်လီၤ. လၢမုၢ်နံၤလီၤဆီ ဒ်သိးအံၤ ကယံၢ် မုၢ်ပုၤလၢအစုၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ ကစၢ်ခရံၣ် ဒ်အတတ်အုဉ်က့ၤဒိဉ်က့ၤကစၢ်ကိးက့ၤ

ဟ်ဖိဉ်ထီဉ်သး လၢတတ်သ့ၣ်နီဉ်ထီဉ်က့ၤပကစၢ် သးဘိယုဉ်ဂ့ၢ်ခရံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်တနံၤအံၤတတ်အိဉ်အသး ပဝဲတတ်အိဉ်ဖိဉ်တဖဉ်, ပတဟ်ဖိဉ် ဘါသကိးဘဉ်ယွေအယိ တတ်သ့ၣ်နီဉ်ပကစၢ်သးဘိ ယုဉ်ဂ့ၢ်ခရံၣ် ဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ်ကိးပသးကျဲၤမၤအီၤ တမ့ၢ်ကညိဝဲဘဉ်န့ၣ်လီၤ. လၢဆၢကတီၢ် ဒ်သိးအံၤ ပထံဉ်ဘဉ်လၢ တတ်အိဉ်ဖိဉ်ကရုၢ်ကရၢအကတနီၤသးကျဲၤမၤဝဲလၢ Online န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဒီး ပဝဲပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ် သ့ၣ်ဘဉ်သးဒီး ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါလၢ ပုၤကသးကျဲၤမၤအီၤဒ်န့ၣ်အသိးဘဉ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ ဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် မုၢ်တတ်လၢ ပကဘဉ်မၤ အီၤသညးသပုၢ် လၢအိဉ်ဒီးအသးသံဉ်လၢကပီၤအယိ, သုတမ့ၢ်တတ်မၤဝဲမၤကဲဒီး တတ်မၤဆံးလီၤစုၤလီၤဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် အလုၢ်အပုၤ, အတတ်မုၢ်တတ်ဒီး အသးအသံဉ် တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတတ်န့ၣ်အယိ ပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ် ကမံးတံၢ်မၤတတ်အိဉ်ဖိဉ် တၢဉ်ဟ်ဒီးဟ့ၣ်ကုဉ်န့ၣ်ကျဲ ဘဉ်ထွဲဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် ဒ်လၢလံာ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ.

ဘဉ်ထွဲဒီးတတ်အိဉ်ဖိဉ်အလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ်အကျိတမံၤလၢအမုၢ် **တတ်အိဉ်ကိဉ်အိစံးထံလၢ Online အတတ်ရဲဉ်တတ်ကျဲၤန့ၣ် ပဝဲပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတမၤအီၤဘဉ်,** ဒီးအဂ့ၢ်အခးတဖဉ်မုၢ်ဒ်လံာ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

- ၁. ဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် မုၢ်တတ်ပနီဉ်တမံၤ လၢကစၢ်ခရံၣ်မၤလီၤအပျီအဘိဉ်လၢကသ့ၣ်နီဉ်ထီဉ်အဝဲအတတ်အိဉ်မူ, အတတ်ဖဲတတ်မၤ, အတတ်ဒီးသံ သးလၢသ့ၣ်ဖျၢဉ်ထုဉ်စုညါလီၤလၢတတ်ပုၢ်တတ်ဒီးဘးအဂီၢ်အယိ, တမ့ၢ်တတ်အိဉ်ဖိဉ်ဒုးအိဉ်ထီဉ်လုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ်ဘဉ်.
- ၂. ဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ်ဘဉ်တတ်မၤထွဲအီၤလၢတတ်ပးကဲအပူၤလၢအအိဉ်ဒီးတတ်သမံသမိးလီၤသးအယိ တတ်လီၢ်တတ်ကျဲ ဒ်အမုၢ် တတ်အိဉ်ဖိဉ်သရီၢ်ပုၤ, အးလီၤဆီတဖျၢဉ်ဖျၢဉ်လၢတတ်ဘျးသကိးဘါသကိးတတ်အလီၢ်, ဒီဖျိသရံၣ်ဒိဉ်, သရံၣ်မုဉ်ဒိဉ်, လၢတတ်ဟ်စိဆံၣ်စုၢ်အီၤ ဒီးဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါလီၤဆီအီၤ အတတ်ဟ့ၣ်ဘျးသ့ၣ်နီဉ် တတ်ရဲဉ်တတ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ.
- ၃. ဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် ဘဉ်တတ်မၤထွဲအီၤ ဒ်တတ်ဟ်ဖိဉ်ထီဉ်သး, တတ်ဂုၤလီၤသးသကိးသကိး လၢတတ်ဆိဉ်ဂုၤအလီၢ် ဒီး ကိဉ်တဖျၢဉ်ယီၤအယိ မဲပသုတဟံးန့ၣ်ဘဉ်ပကိဉ်, ပစပံးထံဒဉ်ပဝဲလၢဘျးသ့ၣ်နီဉ်လုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ်တဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ၄. ဒ်ပဝဲပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ် တတ်စုၢ်တတ်န့ၣ်ဒီးတတ်မူထွဲမၤထွဲ ဒီးတတ်အိဉ်ဖိဉ်အလံာ်န့ၣ်ကျဲၤပုၤစုၢ်ကိး တတ်န့ၣ်ကျဲၤတအိဉ်ဝဲဘဉ်.

ပစံးဘျးဘဉ် ပပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ်ဖိလံာ်သ့ၣ်တဖဉ်လၢအသးတီဒီးကစၢ်ခရံၣ်အတတ်မၤလီၢ်တမံၤအံၤ ဒီးသးအိဉ် မၤလၢထီဉ်ပုၤထီဉ် ဒ်တတ်အိဉ်ဖိဉ်ဖိသ့ၣ်ကဘဉ်မူထွဲမၤထွဲအဂီၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. ထဲတမံၤဇီၤ, လၢဆၢကတီၢ်ကိခဲ ဒ်သိးအံၤ ပကဟ်ဖိဉ်ထီဉ်သး လၢတတ်ဘျးသကိးဘါသကိး အဂီၢ် တသးဘဉ်အယိ ဒ်ပမုၢ်ပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ် တတ်အိဉ်ဖိဉ်ဖိလံာ်ပျီဘိဉ် သ့ၣ်တဖဉ်အသိး လၢတတ်မူထွဲမၤထွဲ တတ်အိဉ်ဖိဉ်အလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် အသုတကဲထီဉ်တတ်ဒုဉ်ဒွဲးစံးအၢ, တတ်ဖုဉ်ထံဉ်ဖုဉ်ထီတဂ့ၤအဂီၢ် မဲပကပၤယာ် သကိးခရံၣ်တတ်အိဉ်ဖိဉ်လၢပုၤ, ပမိၢ်ပံးဖဲ အတတ်စုၢ်တတ်န့ၣ်ဒီး အတတ်မူထွဲမၤထွဲတမံၤအံၤ ဒီး ဟ်ဖျိထီဉ်သကိး ပတတ်မုၢ်တတ်ယုၤပုၤ ဒ်ပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတဘဉ်ဖိလံာ်အသိးန့ၣ်တက့ၢ်. လၢတတ်သ့ၣ်နီဉ်ထီဉ်ပကစၢ်သးဘိ ယုဉ်ဂ့ၢ်ခရံၣ်အဂီၢ် ပဟ်ဖိဉ်ထီဉ်သးအါအါဂီၢ်ဒီး သးကျဲၤမၤဘျးလုၢ်လၢလိစိဆံၣ်စုၢ် အတတ်ရဲဉ်တတ်ကျဲၤမုၢ်တသးဘဉ်ဆဉ်, ထီဘိလၢပသ့ၣ်ကံၢ်သးလဲအပူၤ ပကသ့ၣ်နီဉ်ထီဉ်အတတ်အိဉ်, အတတ်အိဉ်မူဒီး အတတ်ဟ့ၣ်လီၤသး လက်လက်ဆုဆုလၢပဂီၢ် ဒီး အိဉ်မူမၤလၢကပီၤဆၢက့ၤအီၤထီဘိန့ၣ်တက့ၢ်.

သရံၣ်ဒိဉ်ယွေဒုးမူ
နိဗ္ဗိတိ
ပုၤကညိဘျးထံခဝုၣ်ပတ



တၢ်ကစီၣ်လၢပူၤတၢ်ဃီၣ်ဘျၢထံၣ်ခဝ်ဂ့ၢ်အပူၤ

စးထီၣ်လၢ (၂၀၂၀)န့ၣ် လိမၢ်ရူး, မ့ၢ်လၢတၢ်ဆူးတၢ်ဆါတဲန့ၣ်လၢ ပကီၢ်ပံၤယီၤပူၤအယံ, တၢ်ဘျၢသကိးဘါသကိးလၢသဏီၣ်ပူၤ တၢ်ခွဲးတၢ်ယံတအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ် ကစၢ်ယွၤတၢ်ပုၤ စီၤဆၢကတီၢ်လၢ အလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အယံ, ပုၤကညီဘျၢထံၣ်ခဝ်ဂ့ၢ်ဝဲၤကျိၤတဖၣ် အိၣ်ဖီၣ်သကိးလၢ Zoom, Online ကလံၤကျါ, န့ၣ်အသိး ခဝ်ဂ့ၢ်ဝဲၤလီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ တနွံတဘျီ ဟံၣ်ဖီၣ်ဘါသကိးယွၤ ဖဲမ့ၢ်န့ၣ်ပူၤတသီၣ် ဂီၤ(၁၀၀၀)န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ် လၢကလံၤကျါ (Zoom, Online) န့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်တုၤလၢ လါအိးကထိဘၢၣ်လံ, ပတထီၣ်ဘၣ်ဂူ, ပတလဲၤတက့ၤဘၣ်အယံ, အိၣ်လၢဟံၣ် မၤတၢ်လၢဟံၣ်ဒီးဆဲးကျိးလီၤသးလၢကလံၤကျါန့ၣ်လီၤ.

မိၢ်လိာ်စီဆံၣ်ကျိ(KBTS) တနွံတဘျီတၢ်ဘါ လၢမ့ၢ်ဆါ(၁၀၀၀)အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ဘါသကိးဘၣ်ယွၤလၢ Zoom, Online စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိာ်အတီၢ်တနီၤမၤလိာ်သကိးဘၣ်တၢ်လၢကလံၤကျါ (Zoom, Online)န့ၣ်လီၤ.

အါတက့ၢ်အိၣ်ဖီၣ်လၢဝဲၤပူၤ, တၢ်အိၣ်ဖီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်ဘၣ်ထွဲလၢခိ ဒီးဝဲၤတနီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ဂ့ၢ်လီၢ်ဘါသကိးတၢ်လၢ Zoom, Online န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခွဲးတၢ်ယံလၢအမ့ၢ် စီၤဆၢကတီၢ်သီအံၤအပူၤ ပယုထံၣ်န့ၣ်ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်အသိးအိၣ်ဝဲၤလၢပကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထံၣ်လီၢ်သကိးသးလၢမၢ်သကိးမၢ်တန့ၢ်ဒ်လၢညါ, အဆၢကတီၢ်ခဲအံၤန့ၣ်, ပထံၣ်လီၢ်ပသးဒီး အိၣ်ဖီၣ်စံးကတီၢ်တၢ်လၢကလံၤကျါသ့န့ၢ်အယံ, ယွၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢပကဘၣ်မၤအီၤတဖၣ် ပမၤန့ၢ်သ့ ဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.



တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ

ဖိမုဉ်နီၤ Audrey Clay (Melbourne, Australia) ချးန့ၢ်နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ ယိးဝိတဝိအယိ လၢတၢ်စံးဘျးယွၤအၢကီၢ်လဲၤဆူညါမဲးကစံးန့ၢ်ဘဉ် တၢ်အဲၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျးတကလီၤဘးတီတီန့ၢ်လီၤ.



ပစံးဘျးဘဉ် ဖိမုဉ်နီၤအိၣ်ဒြၢ်ခွဲးဒီး မိဖိၣ်ပၤပၤဒီပုၤဝဲၣ်ဖိတဖၣ်ဒိၣ်မးလီၤ. ပဆၢဂ့ၤဘဉ်ဖိမုဉ်ဖိလၢချးန့ၢ် နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ အသိတဝိအံၤလၢနကဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်သးခု, တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါလၢယွၤ, နကဒိၣ်ထီၣ်ပဲၤဒီးတၢ်ကူၣ်သ့လၢနီၢ်ခိၣ်သးဒီး နကကဲထီၣ်ဖိမုဉ်လုၢ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်တကန့ၢ်မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၢ်လီၤ.



ဖိမုဉ်နီၤအဲၣ်ထီၣ်လၢဘဉ် စံးဘျးယွၤလၢချးန့ၢ် နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ(၈၃)ဝိတဝိအယိယုၢ်ယီၤစုတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံး ယိၣ်ကလးဘးတီတီ န့ၢ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘဉ် ဖိမုဉ်နီၤမိယွၤအမူဝဲတဂၤအမံၢ်ကလဲၤတၢ်ဒီးန့ၤ, ကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၤ, ကအံးကွၢ်န့ၤ, နကသ့ၣ်မံသးမုဉ်သ့ၣ်ခုသးခုဘဉ်အါန့ၢ်အလီၢ်, နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤအသိတဝိအံၤကဟဲၣ်စိၣ်န့ၢ်န့ၤ တၢ်လၢတၢ်ပဲၤလၢပုၤကညီဟ့ၣ်တသ့ဘဉ်န့ၢ် ယွၤကမၤလၢပုၤန့ၢ်န့ၤ တက့ၢ်န့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

လံၤမုဉ်နီၤမူပဲၤဒိၣ် ချးန့ၢ် နံၤအိၣ်ဖျဲၣ်ဆၢက့ၤ ပဲၤထီၣ် (၁၁) နံၣ် ဖဲ (၁၆.၁၀.၂၀၂၀) နံၤအယိ ဖုဖုကွဲၤစ့ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံး တကလးဘးတီတီန့ၢ်လီၤ.

ပစံးဘျးဘဉ် ဖုဖု လၢအဟ့ၣ်မၤဘျးတၢ်အယိလီၤ. ပဆၢဂ့ၤဘဉ်လံၤမုဉ်ဖိ လၢကပဲၤဒီးတၢ်သးခု, ကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ခွဲး, တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ခါဆူညါကပဲၤဒီးတၢ်အဲၣ်ယွၤပျံၤယွၤ, တၢ်ဒိကန့ၢ်, ကဲထီၣ်ဘဉ်ဖိလုၢ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်ဒီးဒုးသးခုဘဉ်ဟံၣ်ဖိယိဖိဒူၣ်ဖိထၢဖိတက့ၢ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်လီၤ.



လၢတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဟံၣ်သးပုၤသန့ဖိ ယွၤကိးက့ၤအိၣ်ပဲၤထီၣ်သၢနံၣ်ဖဲ(၂၀၂၀) နံၣ်အံၤအယိဖိလံၤဒူၣ်ဖိထၢဖိတဖၣ်ယုၢ်ယီၤစုတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သးအိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီး လဲၤဆူညါမဲးကစံး ခံကလးဘးတီတီန့ၢ်လီၤ.

စံးဘျးဘဉ်ဒူၣ်ဖိထၢဖိလၢ အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် အတၢ်အဲၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အယိန့ၢ်လီၤ. မိယွၤလၢအမူဝဲထီၣ်ဘိတဂၤအမံၢ်ကလဲၤတၢ်ဒီးသ့, ကဆိၣ်ဂ့ၤသ့တၢ်အိၣ်မူ ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်အကျိၤအကျိၤကိးဆၢကတီၢ်, သုတၢ်တီၢ်ဟံၣ်မုၢ်လၢကလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်ကိးနံၤ ဒီးဟံၣ်အတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤတဖၣ် ယွၤကမၤပဲၤက့ၤန့ၢ်သ့ မ့ၢ်ပတၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၢ်လီၤ.



အိးကထိဘာန်

ဗုဗုဘးအူကံ့ ဒီး ဖံဖံရံဖိ တ်ဖို့ထူ

စံးဘျူးယွေလော ဆာဒိဖို့တံာ်မိာ်ဟံခံဂါ ချူးန့ာ်ဘဉ်အတံာ်ဖို့ ပဲထီၣ်(၅၀)ဝိ တ်ဖို့ထူ တ်စံးဘျူးန့ာ်လီၤ. ဖံဒီးဖု ခံဂါအံာ် ဖို့အသးဖဲ လါနီၣ်ဝုဘာၣ်ထီၣ်ခံသီ (၁၉၇၀)နံၣ်န့ာ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ် ဒီးန့ာ်ဘဉ်ဖိယံာ်ဂါ, ဖိမုၣ်သါဂါဒီးဖိခွါခံဂါလီၤ. အတံာ်ဖို့ထူမုာ်န့ာ်ဘဉ်တံာ်မါအီၤဖဲ ကညီဘျာထံခံရံဖိတံာ်အိၣ်ဖိၣ် (KNBC) ဖဲ လါယူထီၣ် (၂၁)သီ (၂၀၂၀)နံၣ်န့ာ်လီၤ. စံးဘျူးယွေလော မါတံာ်အိၣ်လါဖဲဖုခံဂါအဂီၢ် လါချူးန့ာ်ဘဉ် တ်ဖို့ပဲထီၣ်ယံာ်ဆံဝိတဝီအယီလီၤ. ဆါဂုၤဘဉ်အဝဲသ့ၣ် ဆူညါ ကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ပဲဒီးဂံာ်ဘါ အိၣ်မုဘဉ်လါဖိလံာ်အကျါ ချူးန့ာ်ဘဉ်ကဒီးတံာ်ဖို့အဝီတဖၣ်အဝီန့ာ်လီၤ.

လာဖိလံာ်ခါစံး ဖိမုၣ်သါရံမုၣ်ဒုဝါ



တံာ်စံးဘျူးဆါဂုၤ

လာတံာ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဟံသရံၣ်ဒိၣ်သီလါဂါစ့ၣ် ဒီး မိာ်သရံၣ်မုၣ် ဖဲထူအယီဖိလံာ် တံာ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီး တံာ်သ့ၣ်နီၣ်တံာ်စံးဘျူးယွေ တံာ်ဟ့ၣ်မါဘျာၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ သါကလးဘးတီတီန့ာ်လီၤ. စံးဘျူးဒီးဆါဂုၤဘဉ်ဖိလံာ် တံာ်အိၣ်ဖိၣ်ဖိကိးဂါ လါယွေတံာ် ဆိၣ်ဂုၤကလါပဲထီၣ်ဘိလါသုဂီၢ်, သုကမါန့ာ်အိၣ်ကဲပူၤဒုၣ်ပူၤဒါ, သုကမါ သကိးဘဉ်ယွေတံာ်မါဒိဖို့တံာ်အိၣ်ဖိၣ် အတံာ်အိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် လါသးတဖျာၣ် ယီ, မိာ်ဟံခံဂါအတံာ်ဂုၤတံာ်ဂါတံာ်ဆိၣ်ဂုၤအါတဖၣ် ကအိၣ်ကဆိးဒီးသု ထီၣ်ဘိတက့ၢ်.

သရံၣ်မုၣ်ခုၣ်ဖိ ကချူးန့ာ်န့ာ်အိၣ်ဖိၣ်ဆါက့ၤ ပဲထီၣ်(၈၅)နံၣ် ဖဲ(၂၀.၁၁.၂၀၂၀)နံၣ်ဒီးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီးန့ာ်ယွေတံာ်ဆိၣ်ဂုၤယီ လါတံာ်စံးဘျူးယွေ ဟ့ၣ်မါဘျာၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ ယုကလးဘးတီတီန့ာ်လီၤ. စံးဘျူး ဘဉ်သရံၣ်မုၣ် ဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ ဒီးဆါဂုၤဘဉ်န့ၤလော နကဒီးန့ာ်ယွေတံာ်ဆိၣ်ဂုၤ အါန့ၢ်အါလီၢ် နန့ၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကဟံစိာ်န့ၢ်န့ၢ် တံာ်သးခုအလါအပဲၤ, ယွေကမါပဲၤက့ၤန့ၢ်န့ၢ် တံာ်တီာ်ဟံမုာ်လါကိးမံၤ, နကသ့ၣ်မံသးမုာ်ဘဉ်လါ မုာ်န့ၢ်မုာ်သီတဖၣ်အပူၤ, နတံာ်စံး ဘျူးစံးထီၣ်ပတြါယွေကမုာ် တံာ်လီၤလီၢ်လီၤလးလါန့ၢ် ဒီးဖိလံာ်န့ၢ်ဖိထါဖိအဂီၢ်ထီၣ်ဘိတက့ၢ်န့ၢ် မုာ်ပတံာ်ထုကဖၣ်ဆါဂုၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်စံးဘျးဆၢဂ့ၤ



- ▶ သရၣ်ဒိၣ်ဆၢဖိမူ (အမိၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်) ချးန့ၢ်န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆၢဂ့ၤ (၅၀)ဝိတဝိအယိၤလၢတၢ်စံးဘျးယွၤဒီးယုၢ်ယီၤစုတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျၣ် လဲၤဆူညါ မဲးကစံ ယၢ်ကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
- ▶ ဖိခွါစိၤဆၢမုၢ်လၢထူပဲၤထီၣ်(၁၈)န့ၣ်အယိၤ စံးဘျးယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤ ဘျၣ် လဲၤဆူညါမဲးကစံ လွၢ်ကထိဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.
- ▶ ဖိခွါစိၤဝုလယၢ်စုပဲၤထီၣ်(၁၅)န့ၣ်ဒီး ဖိမုၢ်နီၢ်ဒါဒုပဲၤထီၣ် (၁၁) န့ၣ်ယိၤ စံးဘျးယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီ န့ၣ်လီၤ.
- ▶ ဖိမုၢ်နီၢ်မုၢ်ယၢ် ပဲၤထီၣ်(၈)န့ၣ်ဒီးဖိခွါစိၤစတၢ်လွၢ်ဒါ ပဲၤထီၣ်(၅) န့ၣ်ယိၤ စံးဘျးယွၤဒီးဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ တကလးဘး ခံကထိဘး တီတီန့ၣ်လီၤ.
- ▶ ဖိမုၢ်နီၢ်သ့စုမိ ပဲၤထီၣ်(၁၁)န့ၣ်ယိၤ စံးဘျးယွၤဒီး ဟ့ၣ်မၤဘျၣ် လဲၤဆူညါ မဲးကစံ ယိးကထိဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ် သရၣ်ဒိၣ် ဒီး ဖိမုၢ်ဖိခွါတဖၣ် လၢသုကပဲၤဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူၣ်, တၢ်ကံၤဘါဟဲလၢယွၤ ဒီးတၢ်တီၢ်တၢ်မုၢ်လၢ တဖၣ်ကလၢပဲၤထီၣ်ဘး, ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအဘျးထူးဖျိၣ်တီၤအါ ကလီၤဘၣ်လၢသုလီၤယုၢ်ဒီးပုၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးသုကိးဂၤ ဒီးသုကချး န့ၢ်ဘၣ်ဒီး န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆၢဂ့ၤအသိၤအဝိတဖၣ်အဝိ ကံၤထီၣ်ဘၣ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါလၢတၢ်အိၣ်မူဆူညါ မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ပါပိစိၤတၢ်မုၢ်ဘီဒီးမိမိနီၢ်လွၢ်မူ (ဝုၣ်ဒိယ) စံးဘျးယွၤ လၢ ဖိခွါဖိ ခံကချးန့ၢ်န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဆၢဂ့ၤအယိၤလၢတၢ်အိၣ်တၢ်သးအိၣ်ယုၢ်ယီၤစုတၢ် ဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါမဲးကစံ ခံကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဘၣ်မိပါခံဂၤ ဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ်ဖိခွါခံဂၤလၢကမုၢ် ပုၤကဲ ဘျးထီၣ်လၢမိပါအကီၢ်ဒီးလၢယွၤကီၢ်, ကမုၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ် ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သု လၢနီၢ်ဒိဒီးသး, ကမုၢ်ပုၤတဖၣ်လၢဒီးန့ၢ် ဘၣ်ယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤ အိၣ်အအါ ဒီးလၢန့ၣ်ဖိထၢဖိအကီၢ်ဖိခွါခံဂၤကမုၢ်တၢ်သးခုဟဲလၢယွၤအိၣ်တက့ၢ်.

မိကံၤထုကပြုၣ်ဖိ စံးဘျးယွၤလၢမိဒိၣ်မုၢ်နီၢ်လုမုၢ်ဖိ ချးန့ၢ် န့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ် ဆၢဂ့ၤ ပဲၤထီၣ်(၇)ဝိတဝိ ဖဲ(၂၄.၁၀.၂၀၂၀)န့ၣ်အယိၤ ဟ့ၣ်မၤဘျၣ်လဲၤဆူညါ မဲးကစံ တကလးဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဒီးဆၢဂ့ၤဘၣ်မိကံၤထုကပြုၣ်ဖိဒိၣ်မးလီၤ. ဒီးဆၢဂ့ၤ ဘၣ်ဖိမုၢ်ဖိလၢ ကဒိၣ်ထီၣ်လၢနီၢ်ဒိနီၢ်သးတၢ်ကူၣ်သု ဒီးကမုၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ် ပုၤဒိၣ်တကလၢန့ၣ်ထၢ အကီၢ်ဒီး ယွၤလၢကပီၤကီၢ် ဒီးယွၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤထူးတီၤ ကလီၤဘၣ်လၢမိပါ, ဖံဖု, မုၢ်ဂံၢ်ဖါတၢ်ထီၣ်ဘိမုၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၤ ထုကဖၣ်လီၤ.



ဖဲ Covid-19 အဆာကတီၢ်နမၤတၢ်မနုၤလံာ်

တၢ်သံကွၢ်တထံာ်အံၤ ပုၤဟံာ်ခိၣ်ဖိ နယၤတဖၣ် ပကစံးဆၢဒ်အဖီလၢ်အသိးဂၤမံၤဂၤမိၣ်န့ၣ်လီၤ.

၁. အိၣ်လၢဟံာ်, အိၣ်မံၤအိၣ်မံၤ
၂. ကွၢ်န့ၣ်ဟူထံာ်ပျါ, ဗုးလဲးကွဲးဒီန့ၣ်
၃. ယုဖံးယုမၤတၢ်, လၢဟံာ်ကတီၢ်ကဟၤ မၤရဲမၤလဲတၢ်
၄. မၤဟူးမၤလဲၤအသး, သူၣ်တၢ်ဖျးတၢ် တစဲးတမ့း, သူၣ် သ့ၣ်ဇီၤတၢ်ဇီၤ, သံာ်ဇီၤဖီဇီၤဒီးဆးတၢ်
၅. ကန့ၣ်ထီၣ်ကန့ၣ်လံာ်, တၢ်ကစီၣ်ကဟဲဒ်လဲၣ်
၆. သူၣ်အုၣ်ပုၤပီၤ, အုၣ်ဆူးအုၣ်ငါတၢ်, ဟံာ်ဒုၣ်ဟံာ်ကမၣ်တၢ်
၇. ဖးလံာ်ဖးလံာ်, ဖးမၤဆ့ၣ်မၤဂီၤတၢ်ကစီၣ်
၈. ထွၣ်ယဲၤယီၤအသး, ဆူဟံာ်ဖီခိၣ်, ဆူဟံာ်ဖီလၢ်, ဟံာ် ကတီၢ်ကဟၤ, မၤလၢ်တၢ်ဆာကတီၢ်
၉. ဟးဆူပုၤဂၤအဟံာ်, တဘျးဖိ, တဘျးဖိ
၁၀. ယုကွဲၤလၢကဟးထီၣ်ဟးလီၤအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်ကတီၢ်အါတၢ်, ငဲၣ်ငီၣ်ငၤ (ခွဲးကြီးခွဲးငယ်)
၁၁. တၢ်ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤ သူၣ်ဂ့ၢ်သးကျါတၢ်ကစီၣ်, တၢ်ဟ့ၣ် ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ.
၁၂. ဘါတၢ်လၢဟံာ်လၢယီၤ, သန့ၤသးလၢယွၤအါထီၣ်
၁၃. ဟံးထီၣ်ဖးလံာ်စီဆံ့, န့ၢ်ဘၣ်တၢ်သူၣ်မံၤသးမၤ
၁၄. တၢ်ကအုၣ်ကစွါလၢ Covid-19 အယီၤ ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်
၁၅. ကလံာ်ဖိကလံာ်လံာ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ
၁၆. ဖီအိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်, မၤအိၣ်ကဒံ, မၤအိၣ်ကဒါတၢ်
၁၇. ပသန့ၤပသးလၢယွၤအါထီၣ်ဒီး ဆူၣ်ထီၣ်လၢတၢ် ထုကဖၣ်
၁၈. ကတီၢ်လၢသးလၢကွဲးဒီန့ၣ်, သူကွဲးဒီန့ၣ်အါထီၣ်
၁၉. တနီၤဖးလံာ်စီဆံ့, တနီၤတဖးဘၣ်. အါဒုၣ်တၢ်တက့ၢ် ချူးဒုၣ်ထဲ ကွၢ်ဝဲ FB, TV တၢ်ကစီၣ်တဖၣ်
၂၀. ဆာထဲ Covid-19 ကလဲၤပုၤခွဲးဒီးဘူၣ်ဘါက့ၤဘၣ်ယွၤ လၢသရဲၣ်ပုၤ

၂၁. တနီၤဆိကမိၣ်လၢမၤဆ့ၣ်ထီၣ်တန့ၢ် ကဘၣ်ဖီအိၣ်ဖီအိၣ် တၢ်မနုၤ, ထီၣ်တၢ်ဒူးတၢ်
၂၂. မၤဆ့ၣ်ထီၣ်ဆာဂုၤလီၤအသး လၢဂီၤလၢအဂုၤ, မၤဟါ လီၤတၢ်ခဲး, နယၤအဂုၤ.
၂၃. ဒူးန့ၣ်ဟူလီၤသး လၢတၢ်ကစီၣ်အသိ, တၢ်ကစီၣ်လီၤဆီ
၂၄. မၤအိၣ်ဘုးန့ၣ်ဟံာ်ဖီဘါယွၤ, ဒီဖျိ Zoom အတၢ်ရဲၣ် တၢ်က့ၢ်
၂၅. လၢ Online ယီ, မၤလိလံာ်စီဆံ့, သိၣ်လိလံာ်စီဆံ့
၂၆. Covid-19 ဒူးမၤပုၤ ပဘၣ်သ့စုသ့ခိၣ်, ကးဘၢနီၤစ့ၤ, ကီၢ်ပုၤ, ကျၢ်ဘၢမံာ်, တၢ်မၤဖးဒိၣ် အိၣ်လၢဟံာ်လၢယီ, ဟးတသ့လဲၤတသ့ဘၣ်.
၂၇. ရူတၢ်မၤ ဘၣ်မၤက့ၤလၢဟံာ်, အိၣ်လၢဟံာ်, ဟးတသ့ လဲၤတသ့
၂၈. ဘၣ်ယုဖံးယုမၤတၢ် သ့သ့ဘၣ်ဘၣ်
ဖဲ Covid-19 အဆာကတီၢ်အံၤ, ပတၢ်မၤအါ ပဘၣ်ယိၣ်တၢ်အါ, ပဘၣ်ယိၣ်လၢဟံာ်ခိၣ်တၢ်ဒူး WWIII ကကဲထီၣ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ကွၢ် (လူၤ ၁၂:၂၅) လၢတၢ်ဂ့ၢ် (၂၀)မံၤအပူၤ, မၤဘၣ်ထွဲဒီးန့ၣ်တခါခါဖါ. Covid-19 အဆာကတီၢ် နမၤမနုၤလဲၣ်, ဘၣ်ယု ဖံးယုမၤတၢ်သ့သ့ဘၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. လိၣ်ကါဘျာထံၣ်ခဲၣ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ် သူၣ်ထီၣ်သကိးတၢ် ဘါသရဲၣ်ဝံၤလဲ. လၢကစၢ်ယွၤအဘျူးအဖျိဒီး အတၢ်ဆိၣ်ဂုၤ အယီ, သရဲၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟံာ်စီဆံ့ဖဲ (၆.၁၂.၂၀၂၀)အန့ၣ် အိၣ်ယုဒီးတၢ်အိၣ်ဖီၣ်သူၣ်လီၤအသး ပုၤထီၣ်(၁၇၅)နံၣ် ယုဘလံာ်န့ၣ်သးခုန့ၣ်လီၤ. ဒီပုၤဝဲၤလၢခရဲၣ်အပူၤသးဘိသ့ၣ်သ့ၣ်, လၢသုတၢ် မၤသကိးဒီး သုတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတသ့ဖဲအသ့ဒီး ကစၢ်ယွၤ အဘျူးအဖျိလၢအိၣ်ဝဲအါမးအပူၤအယီ တၢ်ဘါယွၤသရဲၣ် ဝံၤလဲ. မဲယွၤအမံၤကဘၣ်တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤအီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ဖုတၢ်ကံးယာ်ဖါဂီၤ



နတ်ဆန်ကရုန်မူ ဦးစိုးကျွန်းကံချေ တက်ဖျီအတက်စံးဘျူးစံးဖျိုင်



မုာ်မဆါတနံအံ အံ ဒီဖျိုင်တက်ဆူးတက်ဆါလီလာဘတ်လော ထံကီတဘတ်ဘတ်တဘတ်အယံ ကီလာပကဟ်ဖျိုင်ထီဉ်ပသးအကီလီလံ ဖိမုာ်ဖိခွါ ခံဂါအံ အံတံတီလီအသးအိဉ်ဝဲနံနံ ဦးစဲ (၂၀၁၉)နံ ဖိဟ် ခံဒီယာ်ဒီဒီး တက်အိဉ်ဖျိုင်ခိဉ်နတ်တဖဉ် သးကျဲသ့ဉ်နံဖးသီ လာတက်တုတက် ဖျီအကီ ဖဲ လါယုလံ ထီဉ်(၁၀)သီ, (၂၀၂၀)နံအပူနံလီလံ လဲအုညါခိဉ်နတ်သရဉ်သမါ ဦးသရဉ်ယံဟဉ် သးကျဲနံပု လံကွဲမုာ် ဘတ်ဆဉ်ပရုလီလာတသ့လောဘတ် ဒီဖျိုင်တက်ဆါ ဟဲလီသတုာ်ကလံအယံ ပဘတ်ဆိကတီတက်ဖျိုင်တက်ကျဲလီလံ ပဝဲဖိဟ်တဖဉ် ထီဉ်လီကဒီးသး ရဲဉ်ကျဲ တက်ဖျီမုာ်နံ ဖဲလိစဲပတုဘတ် ထီဉ်ယံသီ, ၂၀၂၀ အနံကဒီး လီလံ တက်အိဉ်ဖျိုင် KNBC ဆိဉ်ထွဲမစာပုလောတက်မာဘုဉ်မာတီ, တက်လီတက်ကျဲ, KBCUSA ဦးခိဉ်နတ်တဖဉ် ဆုာလီတက်မာဘုဉ်မာတီ, တက်အိဉ်ဖျိုင်ဖိလံနုဉ်ထာတဖဉ် လာတက်အံတက်သးအိဉ်, သးကျဲတက်အိဉ်တက်အီအကလုာ်ကလုာ်နံလီလံ သရဉ်ခိဉ်ဇီ သနုလး ဟုဉ်လီအဆာကတီ ဦးဖိလံတဖဉ်လော တက်တုထီဉ်တက်လီတက်ကျဲ, လာတက်ဖျီကီ, တက်ကုတက်ကု တက်ကယာကယံ ဘတ်တက်သးကျဲထါလောမုာ်ပုဉ်, ကီမဲ, သရဉ်ခိဉ်ခုဉ်ထု ယုနံ ပုကတုတဖဉ် လာလုသီကီဆဉ်, မုာ်တြီကီရှုတပလီလံ.

တက်တုတက်ဖျိုင်တက်မာအီ နပကညီအလုာ်လုာ် ထုသနုအသး လဲထီဉ်ဒီးတက် သုဉ်ဝံဉ်သးဆာ, တက်အုကွဲဒါဒီးမိမုာ်ခိဉ်မးလီလံ ပထီဉ်ဘတ်တံသကိးပုာ်တံ ဟဲလောကီလါ ပုလောတက်သးခုတက်ဟုဉ်ဂံဟုဉ်ဘါအကီလီလံ ပုလောဟဲတတုတဖဉ် ဆုာလီတက်ဆာဂုဆာ ဝါ, တက်မာဘုဉ်မာတီ, တက်ထုကဖဉ်နံလီလံ စံးဘျူးယွဒီးစံးဘျူး ပုကိးဂါလောတက်အံ တက်ဟုဉ်ဂံဟုဉ်ဘါ မစာဖိခံဂါ အတက်တုတက်ဖျိုင် လဲအသးဂုဂု ဘတ်ဘတ်အယံ, မိယွ ဆိဉ်ဂုသုကိးဂါတက့, လာနုဉ်ဖိထာဖိခံနုဉ်လက်ခာဉ်စံး စံးဘျူးသုကိးဂါလီလံ.

သရဉ်ခိဉ်ဆဉ်မုာ်ဖျိုင်

